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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Lesz forrás a lakossági energiahatékonysági 
pályázatokra?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

2020. november 5-én váratlanul szüneteltetésre került a 2017-ben indított, vidéki régióknak szánt 
„Lakóépületek energiahatékonyságának és megújuló energia felhasználásának növelését célzó hitel”
című (GINOP-8.4.1/A-17 kódszámú) hitelprogram, mivel a beérkezett hitelkérelmek forrásigénye 
meghaladta a rendelkezésre álló keretet. A 0%-os hitelre az eredeti tervek szerint 2022. december 
31-ig lehetett volna pályázni. A program Közép-Magyarországra vonatkozó párja (VEKOP-5.2.1-
17) már 2019. október 17-én lezárult, vagyis három évvel a tervezett határidő lejárta előtt. A két 
programra összesen 90 milliárd forintot szántak (GINOP: 76 Mrd Ft, VEKOP: 14 Mrd Ft), ami 6 
évre lebontva évente mindössze 15 milliárd forint. Ez az összeg messze nem képes fedezni a 
szükséges támogatási szintet, nem csoda, hogy nagy a túljelentkezés. A pályázati források 75%-a 
napelemes projektekre ment, ami fontos cél, de így energiahatékonyságra csak 25% jutott. Ilyen 
kevés forrással, a mostani felújítási ütemmel nem teljesíthetők Magyarország klímacéljai. Az LMP 
egy évi 300 milliárd forintos program indítását javasolja, ami a kedvezményes hitelt vissza nem 
térítendő támogatással is kombinálná és a támogatás felhasználható lenne épületek energetikai 
mélyfelújítására, fűtésrendszerek, nyílászárók cseréjére és háztartási megújuló energiára. A 
programmal évente 100 ezer épületet lehetne felújítani.

Tisztelt Miniszter Úr!

A GINOP-8.4.1/A-17 várható túlfutását figyelembe véve az Irányító Hatóság meg fogja emelni a 
pályázati forrást (legfeljebb 20%-os emelésre jogosult)?



Ezentúl a Kormány tervezi megemelni a GINOP-8.4.1/A-17 és a VEKOP-5.2.1-17 pályázati 
forrását? Ha igen, mennyivel?

Milyen eredményeket vár az energiahatékonysági kötelezettségi rendszertől?

Válaszát és együttműködését előre is köszönöm!

Tisztelettel,

Dr. Keresztes László Lóránt
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